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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Hadsten Højskole
	Projektets navn: Højskoleforening Version 21. århundrede
	Projektansvarlig: Jacob Kjærsgaard Mortensen
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At revitalisere den allerede eksisterende højskoleforening, der har hjemme på Hadsten Højskole, så en større og bredere del af borgerne i Favrskov Kommune bliver involveret.
	Hvem har været projektets primære målgruppe: 1)Borgere i Hadsten by og Favrskov Kommune, elever fra Hadsten Højskole og fra de andre uddannelsesinstitutioner.2)Samarbejdspartnere i forbindelse med revitaliseringsprocessen.
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: 14 personer (fra forskellige foreninger, skoler og lign.) har deltaget i projektet som samarbejdspartnere.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: 300 - 350 personer har deltaget i projektets arrangementer.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: 1) Der er blevet gennemført tre foredrag i regi af projektet:a) Henrik Jensen: "Første Verdenskrig"b) Anna Libak: "Putin, Rusland og Vesten"c) Clement Kjærsgaard: "Obamas USA"2) Planlægning, mødeafholdelse, korrespondance, telefonmøder med samarbejdspartnere og evaluering.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Højskoleforeningen for Hadsten og Omegn, Menighedsrådet, Sløjfen(Hadsten Kulturhus), Den Jyske Håndværkeskole, Linieskolen, Favrskov Gymnasium, Landboforeningen Kronjylland, Ældre Sagen, Favrskov Kommune / Kulturelt Samvirke
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Arbejdet har medført konkrete tilsagn og aftaler vedrørende samarbejde om og medfinansiering af konkrete arrangementer i højskoleforeningen fremover.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Den største udfordring har været, at flere af de påtænkte samarbejdspartnere havde stor sympati for ideen og projektet, men ikke ønskede at indgå i et forpligtende samarbejde, da de ikke så det som deres kerneopgave.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: De foredrag der skulle være med til at booste projektet er lykkedes ganske godt (pæn deltagelse) og har tiltrukket nye deltagere.Der er ingen tvivl om, at det, at vi havde midler til at sætte nogle relevante og kendte navne i programmet har været en væsentlig årsag til dette.Ligeledes er det lykkedes at få etableret mere faste samarbejder med nogle af de foreninger og lign. vi havde i kikkerten. 
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Den største udfordring har klart været at få etableret et egentlig samarbejde med flere af de skoler, vi så som oplagte samarbejdspartnere. Det stod klart efter de indledende kontakter og har bl.a. betydet, at de fælles møder, der var kalkuleret med ikke blev afholdt.Det skyldes i væsenlig grad, at disse skoler ikke har set projektets indhold som deres kerneopgave. Dertil kommer så, at de er underlagt en stram økonomisk styring, der ikke levner plads til noget ekstra som dette. 
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Højskoleforeningens arrangementer vil forsat fremover være forankrede i den daglige højskolepraksis på Hadsten Højskole.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Det er vurderingen, at vi har blotlagt potentialet i et projekt som dette. Det anderledes skulle bestå i at tænke i mere utraditionelle baner i forbindelse med et eventuelt kommende projekt. 
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Der har været stor opmærksomhed i forbindelse med flere af projektets foredrag. Så i forhold til at booste foreningens aktiviteter har projektet været tilfredsstillende, og det har således tilført højskolens oplysende virksomhed noget liv.Det har været sværere end ventet at få etableret det brede samarbejde, som var projektets ambition.  Dog er det lykkedes, at få etableret flere samarbejdsrelationer enkeltvis.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Erfaringen er, at højskolerne let kommer til at stå delvist alene med det seje træk. Der er nok interesse fra andre aktører, men den læner sig i høj grad op af højskolernes initiativ.Det er også en erfaring, at flere af de aktører vi så som oplagte samarbejdspartnere i dette projekt, af flere grunde ikke var tilbøjelige til at forpligte sig desangående.  
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: 


